
Christmas in America

My name is Vasilina Ivanova, me 11 
years, I am in class 5-2.



vasilina



the birth of Jesus Chrest

• Child born miraculously - not as a result of the carnal union of Mary and Joseph, but by the descent 
of the Holy Spirit on her (virgin birth). The situation underlines the birth of a special event - the baby 
Jesus born in a stable, glorifies the host of angels, and in the east lights up a bright star. Worship 
him come shepherds, wise men, whose path to his home points moving across the sky the star of 
Bethlehem, bring him gifts. Eight days after the birth of Jesus is the rite of circumcision (circumcision 
of the Lord), and on the fortieth day at the Temple - the rite of purification and consecration to God, 
during which his praise righteous Simeon and the prophetess Anna (Candlemas). Learning of the 
coming of the Messiah, the wicked king of the Jews Herod the Great in fear for their power orders to 
destroy all the children in Bethlehem and its vicinity, but Joseph and Mary, warned by an angel, fled 
with Jesus to Egypt. Apocrypha tells of the many miracles that Jesus Christ committed two years on 
the way to Egypt. After a three-year stay in Egypt, Joseph and Mary, learning about the death of 
Herod, returned to his hometown of Nazareth in Galilee (northern Palestine). Then, according to the 
Apocrypha, for seven years, Jesus' parents moved with him from town to town, and around him the 
glory of perfect stretches of miracles: the word of his men were healed, died and was resurrected, 
inanimate objects came to life, wild animals humbled, water Jordan parted. Child, showing unusual 
wisdom, bewilders their mentors. Twelve-boy, he struck an unusually deep questions and answers 
teachers of the Law (the laws of Moses), which enters into a conversation at the Temple. But then, 
as reported by the Arabic Infancy Gospel ( "He was hiding his wonders, its secrets and mysteries, 
until they turned to him for thirty years."



Santa Claus



Russian Santa Claus



How to celebrate Christmas in America

• Celebrate Christmas on December 25 began in the fourth century, probably in the 

year 336. The Catholic Church was in need of a holiday, which would be eclipsed by 

competing with her pagan rituals, threats to the same Christian existence. Despite 

the fact that the celebration of the birth of man in those days was considered 

unpopular and even obscene, church leaders decided that since they compete with 

the Gentiles, that create such a holiday would be quite appropriate. Although Jesus 

was probably born in spring or autumn, the Catholics decided to declare the 

birthday of Christ, 25 th December, because the pagan Romans celebrated one of 

their main festivals - the birthday of the Sun God - it is in December. 

• The word Christmas (Christmas) was formed from the words Cristes Maesse or 

Christ's Mass (Christian Mass). 

• In America, Christmas get accustomed very slowly. In Massachusetts in the colonial 

time, the celebration was even prohibited. The Puritans in America at one time 

instead of trying to make Thanksgiving Day, Christmas the most important holiday.



Christmas dinner



The first mention of the cave

• Canonical texts do not speak directly about the cave. The fact that Christ 

was born in Bethlehem tell Luke and Matthew, but none of them mentions 

the cave, only Luke refers to it indirectly, reporting that the Virgin "put him 

in a manger, because there was no place for them in the hotel. 

• The oldest, probably come down to us direct written evidence of the cave 

as a place of Christmas belongs to St. Justin Martyr. In his work "Dialogue 

with the Jew Trypho, written in 150-155 years, he argues that the Holy 

Family found shelter in a cave near Bethlehem. Cave as a place of 

Christmas repeatedly mentioned in the apocryphal Protoevangelii Jacob 

(chapters 18-21), written, presumably, about 150 years. Origen visited 

Bethlehem for almost a century before the construction of the Basilica of 

the Nativity, about 238 year. Later in the book "Against Celsus", written 

about 247 years, he mentions a cave in Bethlehem, which the locals 

thought the place of the Nativity



Description of the cave

• The cave has a size of 12,3 x 3,5 m and 3 m in height, that is, it is rather narrow and 

long, oriented along the lines of west-east. Place of Christmas is at its eastern end. 

In the cave are two staircases time of Justinian the Great, North and South, each 

composed of 15 porphyry steps. North ladder belongs to the Catholics, Orthodox 

and Armenians south, they are located in the eastern part of the cave, 

symmetrically on either side of it. Typically, pilgrims descend on the southern 

ladder and climb up the north. These inputs have acquired its present form in the 

XII century, when the bronze doors V-VI centuries were placed in the marble 

portals and lunettes above the doors are decorated with carvings in stone. Sex and 

the lower part of the cave walls are decorated in light marble, the rest is draped 

with a cloth or closed espaliers XIX century, the walls hung with icons. Heavily 

blackened ceiling, it suspended 32 lamps, and all them in a cave 53 and this 

number is always a long time. The cave has no natural light, are now illuminated by 

electricity and, in part, a lamp and candles. 

• In the western wall of the cave is a door that leads into the northern part of the 

grottoes below the basilica, including the grotto where St. Jerome lived Stridonsky. 

Typically, the door is locked.



Where Americans go on Christmas?

Americans traveling to Israel 

to bow to the cave in which 

Jesus Christ was born.





Jesus is the savior



Christmas tree



Russian Christmas tree



corals

• Angels from the realms of glory,

• Wing your flight o'er all the earth;

• Ye who sang creation's story,

• Now proclaim Messiah's birth:

• Come and worship,

• Come and worship,

• Worship Christ, the newborn King!

• Shepherds, in the fields abiding,

• Watching o'er your flocks by night,

• God with man is now residing,

• Yonder shines the infant Light;

• Come and worship,

• Come and worship,

• Worship Christ, the newborn King!



corals

• Sages, leave your contemplations,

• Brighter visions beam afar;

• Seek the great desire of nations,

• Ye have seen His natal star;

• Come and worship,

• Come and worship,

• Worship Christ, the newborn King!

• Saints before the altar bending,

• Watching long in hope and fear,

• Suddenly the Lord, descending,

• In His temple shall appear:

• Come and worship,

• Come and worship,

• Worship Christ, the newborn King!



presents



Christmas customs

• Some customs ubiquitous, others are local in nature. In some Slavic countries, Christmas Eve, 

children are placed to sleep on a bed of hay and straw, imitating the baby Jesus in a manger. In 

Holland, on the eve of St.. Nikolai kids stuffed their wooden shoes with straw for the white horse of 

the saint in the hope that in return he will fill them with toys and sweets. In Italy, children exhibited 

outside their shoes for the female incarnation of Santa Claus, Befeny that she filled them with gifts. 

In the Czech Republic agreed with the advent of Advent put in the water a sprig of cherry tree, and if 

it will bloom at Christmas, it is considered a good omen. In Central America, children play in the 

game, the center of which is an earthen jar filled with sweets and hung from a rope to the ceiling. 

The child is blindfolded, and he had three attempts to break the jar with a stick. Anyone who does 

not, becomes the hero of the day, and sweets are divided among all. In the southern hemisphere, 

the fact that Christmas Day falls on the summer, has left its imprint on the character of its 

commemoration. In Brazil, December 24 year-old carnival atmosphere with flowers, picnics, 

fireworks, holidays and excursions. Processions of priests on their way to church to celebrate 

Christmas Mass, adds a unique flavor and solemnity of the holiday. In the U.S., the descendants of 

immigrants from Moravia in Pennsylvania remained true Christmas creches. On Christmas Eve and 

Christmas every night of the week and now they come to worship the manger, dressed in national 

costumes. Representatives of other national groups to preserve traditions that existed in the 

homeland of their ancestors. Some offer gifts (which are put under the Christmas tree or other 

Christmas tree, tuck into stockings hung, etc.) on Christmas Eve, and others - the very day of 

Christmas. But almost everywhere in the United States on Christmas Eve many choirs singing 

Christmas hymns in the streets, and on Christmas Day people go to church and then celebrate the 

holiday family gathering for a traditional Christmas dinner.



Перевод, translate

•  Ребенок, родившийся чудесным - не как результат плотский союз Марии и Иосифа, а по происхождению 

Святого Духа на нее (непорочное зачатие). Ситуация подчеркивает рождения специальные события - 

младенца Иисуса родился в стабильной, прославляет воинство ангелов, а на востоке загорается яркая 

звезда. И поклонятся ему приходят пастухи, волхвы, путь которого к себе домой точках движущейся по 

небу звездой Вифлеема, принести ему дары. Через восемь дней после рождения Иисуса является обряд 

обрезания (Обрезание Господне), а на сороковой день в храме - обряд очищения и посвящения Богу, во 

время которого его похвалу праведный Симеон и пророчица Анна (Сретение) . Узнав о пришествии 

Мессии, нечестивого царя Иудейского Ирода Великого в страхе за свои заказы сил, чтобы уничтожить 

всех младенцев в Вифлееме и его окрестностях, однако Иосиф и Мария, предупредил ангел, бежал с 

Иисусом в Египет. Апокриф рассказывает о многих чудесах, что Иисус Христос совершил два года на 

пути в Египет. После трех лет пребывания в Египте, Иосиф и Мария, узнав о смерти Ирода, вернулся в 

свой родной город Назарет в Галилее (северная Палестина). Тогда, согласно апокрифы, за семь лет, 

родители Иисуса переехала с ним из города в город, и вокруг него славу совершенного участков чудеса: 

исцелялись слова из его людей, умер и воскрес, неодушевленные предметы пришли к жизнь, дикие 

животные смирились, вода Иордана расстались. Ребенка, показывая необычные мудрости, ставит в 

тупик своих наставников. Двенадцать-мальчиком, он поразил необычайно глубокие вопросы и ответы 

учителя закона (законов Моисея), который вступает в разговор в храме. Но тогда, как сообщают 

арабские Евангелие детства ( "он был скрывать свои чудеса, свои секреты и тайны, пока они не 

обращались к нему за тридцать лет".



Перевод, translate

• Празднуют Рождество 25 декабря начали в четвертом веке, 

предположительно в 336 году. Католическая церковь нуждалась в 

празднике, который затмил бы конкурирующие с ней языческие 

ритуалы, угрозы для той же христианской жизни. Несмотря на тот 

факт, что празднование дня рождения человека в те времена 

считалось непопулярным и даже неприличное, церковные лидеры 

решили, что поскольку они конкурируют с язычниками, чтобы создать 

такой праздник будет вполне уместно. Хотя, вероятно, Иисус 

родился весной или осенью, католики решили объявить о рождении 

Христа, 25-го декабря, поскольку в языческие римляне отмечали один 

из своих главных праздников - день рождения бога Солнца - это в 

декабре.

• Слово Christmas (Рождество) было образовано от слов Cristes Maesse или 

массовых Христа (христианская массы).

• В Америке, Рождество привыкнуть очень медленно. В Массачусетсе в 

колониальное время празднование было даже запрещено. Пуритане в 

Америке одно время вместо того, чтобы сделать День благодарения, 

Рождественские самый важный праздник.



Перевод, translate

• Канонические тексты не говорят непосредственно о пещере. Тот 

факт, что Христос родился в Вифлееме сказать Луки и Матфея, но 

никто из них не упоминает о пещере, только Луки относится к его 

косвенно, сообщив, что Богородицы "положила Его в ясли, потому что 

не было им места в гостинице.

• Самая старая, возможно, дошедший до нас прямых письменных 

свидетельств о пещере как место Рождества принадлежит Санкт 

Иустин. В своей работе "Диалог с евреем Трифоном, написанная в 

150-155 лет, он утверждает, что Святое Семейство нашли приют в 

пещере неподалеку от Вифлеема. Пещеры как место Рождества 

неоднократно упоминается в апокрифических Протоивоналии Иакова 

(гл. 18-21) , написанной, предположительно, около 150 лет. Оригена 

посетил Вифлеем на протяжении почти столетия до начала 

строительства базилики Рождества Христова, около 238 года. 

Позднее в книге "Против Цельса", написанной около 247 лет, он 

упоминает о пещере в Вифлееме , который местные жители думали 

месте Рождества



• Пещера имеет размер 12,3 х 3,5 м и 3 м в высоту, то есть, это довольно узкая и 

длинная, ориентированной вдоль линии запад-восток. Место Рождества на ее 

восточной части. В пещере два лестниц времени Юстиниана Великого, 

Севером и Югом, каждый из которых состоит из 15 шагов порфира. Северная 

лестница принадлежит к католикам, православным и армянам на юг, они 

находятся в восточной части пещеры, симметрично по обе стороны от него. 

Как правило, паломники спускаются на южную лестницу и подняться на север. 

Эти материалы получили его нынешнем виде в XII веке, когда бронзовые двери 

V-VI веках были помещены в мраморной порталами и люнеты над двери 

украшены резьбой на камне. Секс и нижней части пещеры, стены украшены 

светлым мрамором, остальные задрапированы тканью или закрыты 

шпалерами XIX века, стены увешаны иконами. Крупной почерневшие потолки, 

оно приостановлено 32 ламп, и всех их в пещере 53, и это число всегда долго. 

Пещера не имеет естественное освещение, теперь освещенную 

электричеством и, в частности, лампы и свечи.

• В западной стене пещеры есть дверь, которая ведет в северную часть 

гротов ниже базилики, в том числе в грот, где жил Св. Иероним Stridonsky. Как 

правило, дверь на замке.



• Американцы путешествие в Израиль, чтобы поклониться пещере, в которой родился Иисус Христос.

• Ангелы из сферы славы,

• Крыло ваш полет  всей земле;

• Вы, кто пел историю творения,

• Теперь провозгласить рождение Мессии:

• Приходите и поклонения,

• Приходите и поклонения,

• Поклонение Христу, новорожденный король!

• Пастухи, в таких областях неизменно,

• Просмотр  своих овец по ночам,

• Бога с человеком в настоящее время проживают

• Вон светит младенческой Свет;

• Приходите и поклонения,

• Приходите и поклонения,

• Поклонение Христу, новорожденный король!



• Мудрецы, оставьте размышлений,

• Ярче видения пучка издалека;

• Ищите большого желания народов,

• Вы видели звезду Его Натале;

• Приходите и поклонения,

• Приходите и поклонения,

• Поклонение Христу, новорожденный король!

• Святые перед алтарем, изгиб,

• Просмотр долго надежды и страха,

• Вдруг Господь, по убыванию,

• В храме должно появиться:

• Приходите и поклонения,

• Приходите и поклонения,

• Поклонение Христу, новорожденный король!



•  Одни обычаи распространены повсеместно, другие носят местный характер. В некоторых 

славянских странах в рождественский сочельник дети укладываются спать на постелях из сена 

и соломы, подражая Младенцу Иисусу в яслях. В Голландии в канун дня св. Николая ребятишки 

набивают свои деревянные башмаки соломой для белой лошади святого в надежде, что взамен 

он наполнит их игрушками и сладостями. В Италии дети выставляют наружу свои башмаки для 

женской ипостаси Санта-Клауса, Бефены, чтобы она наполнила их подарками. В Чехии принято с 

наступлением Адвента ставить в воду веточку вишневого дерева, и если на Рождество она 

зацветет, это считается добрым предзнаменованием. В Центральной Америке дети играют в 

игру, центром которой служит глиняный сосуд, наполненный сладостями и подвешенный на 

веревке к потолку. Ребенку завязывают глаза, и он с трех попыток должен разбить сосуд палкой. 

Тот, кому это удается, становится героем дня, а сладости делятся между всеми. В южном 

полушарии то обстоятельство, что Рождество приходится на летний период, наложило свой 

отпечаток на характер его празднования. В Бразилии 24 декабря царит атмосфера летнего 

карнавала с цветами, пикниками, фейерверками, отдыхом и экскурсиями. Процессии 

священников, направляющихся в церкви, чтобы отслужить рождественскую мессу, придают 

особый колорит и торжественность празднику. В США потомки переселенцев из Моравии в 

штате Пенсильвания сохранили верность рождественским яслям. В рождественский сочельник и 

в каждый вечер рождественской недели они и сейчас приходят поклониться яслям, облачившись в 

национальные костюмы. Представители других национальных групп также сохраняют обычаи, 

существовавшие на родине их предков. Одни открывают подарки (которые кладутся под елку 

или другое рождественское дерево, засовываются в подвешенные чулки и т.д.) в рождественский 

сочельник, а другие – в самый день Рождества. Но почти повсюду в США в рождественский 

сочельник многочисленные хоры распевают на улицах рождественские песнопения, а в день 

Рождества люди отправляются в церковь, а затем отмечают праздник семейной встречей за 

традиционным рождественским обедом.


